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Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

I forbindelse med behandlingen af (L 87) Forslag til Lov om ændring af 

lov om produktionsskoler har Folketingets Undervisningsudvalg i brev af 

16. december 2016 stillet mig følgende spørgsmål: 18-12-16 

 

Spørgsmål 17: 

”Mener ministeren fortsat, at det er et ”SU-lignende niveau”, når det er 

kommet frem, at hjemmeboende produktionsskoleelever over 18 år skul-

le have 27,7 pct. mere i produktionsskoleydelse, hvis det skal svare til, 

hvad de ville få i SU?” 

 

Svar: 

Som jeg nævnte til samrådet d. 16. december, synes jeg, at begrebet ”SU-

lignende” er en rimelig betegnelse for et lovforslag, hvor vi tilpasser ydel-

sen uden, at der er tale om en en-til-en overførelse til SU-systemet.  

 

Det har aldrig været planen, at skoleydelsen i lovforslaget skulle være en-

til-en til SU’en. Det fremgår af høringsnotatet til lovforslaget, at bereg-

ningerne bag lovforslaget tager udgangspunkt i statens gennemsnitlige 

omkostninger til SU-modtagere under 25 år. Heri er der altså taget højde 

for variationen på tværs af SU-modtagere for så vidt angår forældreind-

tægt og adgang til diverse tillæg.  

 

På baggrund af beregningerne har vi sat et niveau for skoleydelsen, som 

vi synes er rimeligt. Nogle vil få mere, end de ville have fået på SU, mens 

andre får mindre. 

   

Eksempelvis får elever under 18 år en skoleydelse med finanslovaftalen 

og lovforslag, hvor de på SU slet ikke ville være berettiget til nogen ydel-

se.  

 

Tilsvarende får udeboende produktionsskoleelever på 18 og 19 år mere i 

skoleydelse ved lovforslaget, end hvad de gennemsnitligt ville få på SU, 
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såfremt de ikke opfylder betingelserne for at få satsen for udeboende 

elever. 

 

Jeg finder derfor, at vi må se på det samlede billede. Nogle får mere, an-

dre får mindre end i SU-systemet, men samlet set er de nye ydelsesni-

veauer mere i overensstemmelse med SU-niveauet end det nuværende 

ydelsesniveau. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Merete Riisager Andersen 


